

**ការប្រើប្រាស់ឌីជីថលក្នុងនីតិវិធីបញ្ជាក់ទំនិញពិសេស
សម្រាប់កញ្ចប់ទំនិញខ្នាតតូច ដើម្បីងាយស្រួលដល់ MSMEs**

កម្ពុជា

**ថ្នាលបច្ចេកវិទ្យាអនឡាញថ្មីនិងជំរុញសក្តានុពល
ពាណិជ្ជកម្មរបស់ MSMEs ជាពិសេសផ្គត់ផ្គង់ដែលមាន
ស្រ្តីជាអ្នកដឹកនាំ**



សម្ព័ន្ធសកលសម្រាប់កិច្ចសម្រួលពាណិជ្ជកម្មកំពុងគាំទ្រអគ្គនាយកដ្ឋានគយនិងរដ្ឋាករកម្ពុជា និងប្រៃសណីយ៍កម្ពុជា ក្នុងការកសាងតំណភ្ជាប់ប្រព័ន្ធអេឡិចត្រូនិចរបស់ពួកគេ ដើម្បីដំណើរការនីតិវិធីបញ្ជាក់ទំនិញខ្នាតតូច ដែល ឈានទៅរកការកាត់បន្ថយពេលវេលា និងថវិកា សម្រាប់សហគ្រាសធុនមីក្រូ តូច និងមធ្យម (Micro Small and Medium Enterprises: MSMEs) ដែលភាគច្រើនគ្រប់គ្រងដោយស្រ្តី។ ស្របពេលជាមួយគ្នានេះ យើងនឹងជួយពង្រឹង សមត្ថភាពនាំចេញកញ្ចប់ទំនិញខ្នាតតូចដើម្បីបង្កើនជាអតិបរមានូវផលប្រយោជន៍អំពីការភ្ជាប់ប្រព័ន្ធឌីជីថល ខាងលើ។ តួយ៉ាង យើងនឹងជួយបង្កើត ថ្នាលបច្ចេកវិទ្យាអនឡាញថ្មីដែលដើរតួជាបញ្ជីសេវាកម្មតែមួយដល់ MSME ដែលចង់ផ្ញើកញ្ចប់ទំនិញខ្នាតតូចទៅក្រៅប្រទេស និងពង្រីកសក្តានុពលនាំចេញរបស់ពួកគេ។

MSMEs គឺជាអ្វីៗខ្លះនៃសេដ្ឋកិច្ចកម្ពុជាដែល ៩៩% តំណាងរវាងឯកជនក្នុងប្រទេស។ ហើយមានអ្នកដឹកនាំផ្គត់ផ្គង់ ចំនួន ៦៥% នៃ MSMEs សរុប។ ទោះបីយ៉ាងណាក៏ដោយ អាជីវកម្មខ្នាតតូចទាំងនេះមានត្រឹមតែ ១០% នៃការនាំចេញ របស់កម្ពុជាប៉ុណ្ណោះ បើប្រៀបធៀបទៅនឹងប្រទេសដទៃទៀតក្នុងតំបន់ដែលមានរហូតដល់ទៅ ៣០%។

ដោយសារការកើនឡើងជាសកលនៃពាណិជ្ជកម្មតាមប្រព័ន្ធអេឡិចត្រូនិច (e-commerce) តាមរយៈគម្រោងធ្វើឱ្យប្រសើរឡើងនូវការធ្វើពាណិជ្ជកម្មតាមប្រព័ន្ធ អេឡិចត្រូនិចនៃកញ្ចប់ទំនិញខ្នាតតូចសម្រាប់សហគ្រាសខ្នាតតូចនិងមធ្យម (SeT4SME) អគ្គនាយកដ្ឋានគយនិងរដ្ឋាករកម្ពុជា (GDCE) និង ប្រៃសណីយ៍កម្ពុជា នឹងពង្រឹង ការប្រើប្រាស់ប្រព័ន្ធឌីជីថលក្នុងដំណើរការនីតិវិធីរបស់ខ្លួនទៅលើកញ្ចប់ទំនិញខ្នាតតូចដែលបានធ្វើតាមប្រៃសណីយ៍ និងធ្វើឱ្យការធ្វើពាណិជ្ជកម្មឆ្លងព្រំដែនកញ្ចប់ទំនិញ ខ្នាតតូចមានភាពងាយស្រួល រហ័ស ហើយការចំណាយមានប្រសិទ្ធភាពជាងមុន ដើម្បីបើកច្រកសម្រាប់សក្តានុពលនៃទីផ្សារដ៏ធំសម្បើមរបស់ MSMEs ក្នុងស្រុក។

អ្វីដែលយើងកំពុងធ្វើ

អគ្គនាយកដ្ឋានគយនិងរដ្ឋាករកម្ពុជា និងប្រៃសណីយ៍កម្ពុជា មានប្រព័ន្ធអេឡិចត្រូនិចរៀងៗខ្លួនដែលត្រូវបានប្រើប្រាស់ សម្រាប់គ្រប់គ្រងដំណើរការនីតិវិធីបញ្ជាក់ទំនិញខ្នាតតូចដែលបញ្ជូនតាមប្រៃសណីយ៍ ប៉ុន្តែ ពួកគេខ្វះខាត មធ្យោបាយតភ្ជាប់ឌីជីថលរួមគ្នាមួយ ដែលធ្វើឱ្យនីតិវិធីនេះនៅតែធ្វើឡើងតាមការបំពេញបែបបទលើក្រដាស រួច ដំណើរការភាគច្រើនដោយដៃ។ គម្រោងនេះ កំពុងធ្វើការភ្ជាប់ប្រព័ន្ធទាំងពីរ ដើម្បីពន្លឿនការបញ្ជាក់ទំនិញខ្នាត តូច ហើយបញ្ឈប់នូវការពឹងផ្អែកទៅលើនីតិវិធីតាមក្រដាសដ៏ស្មុគស្មាញ។

សិក្ខាសាលាគ្រប់គ្រងការផ្លាស់ប្តូរ (change management workshop) នឹងបង្កើនការយល់ដឹងអំពីវិធីសាស្ត្រថ្មីនេះ និង ដោះស្រាយរាល់បញ្ហាបច្ចេកទេសទាំងឡាយដែលទាក់ទងនឹងការប្រើប្រាស់ប្រព័ន្ធតំណភ្ជាប់នេះ ហើយក្នុងនោះដែរ ក្រុមការងារនៃអគ្គនាយកដ្ឋានគយនិងរដ្ឋាករ និងប្រៃសណីយ៍កម្ពុជានឹងទទួលបានការបណ្តុះបណ្តាល ដើម្បីកែប្រែ ទៅតាមដំណើរការនីតិវិធីនេះ។

គម្រោងក៏មានសមាសភាគមួយទៀត ដែលមានគោលបំណងជួយឱ្យ MSMEs របស់កម្ពុជាភ្ជាប់យកឱកាសក្នុងទីផ្សារ សកលនិង ជំរុញការនាំចេញកញ្ចប់ទំនិញខ្នាតតូចរបស់ពួកគេ។ យើងកំពុងធ្វើការជាមួយសមាគមសហគ្រិនស្ត្រីកម្ពុជា លើការអភិវឌ្ឍថ្នាលបច្ចេកវិទ្យាអនឡាញថ្មីមួយដែលអាចដើរតួនាទីជា «ប្រព័ន្ធបញ្ជីសេវាកម្មតែមួយ» សម្រាប់ MSMEs ធ្វើការស្វែងយល់ និងចូលរួមក្នុងការធ្វើពាណិជ្ជកម្មអន្តរជាតិ ដោយទទួលបានប្រយោជន៍ពីការធ្វើឱ្យប្រសើរ ឡើងនៃដំណើរការនីតិវិធីថ្មីរបស់អគ្គនាយកដ្ឋានគយនិងរដ្ឋាករកម្ពុជា និង ប្រៃសណីយ៍កម្ពុជា។

សមាគមសហគ្រិនស្ត្រីកម្ពុជាដើរតួនាទីជា «ដើងឯក» សម្រាប់វិស័យឯកជនក្នុងស្រុករបស់គម្រោង ក្នុងការផ្សព្វផ្សាយការយល់ ដឹងដល់សាធារណជន និង MSMEs ស្តីពីលទ្ធភាពនានានៃពាណិជ្ជកម្មអេឡិចត្រូនិច និងការធ្វើផ្គត់ផ្គង់អន្តរជាតិ ស្របនឹងការពង្រឹង សមត្ថភាពដល់ MSMEs ក្នុងស្រុក និងការចូលរួមក្នុងដំណើរការពិភាក្សាជាមួយរដ្ឋាភិបាលលើបញ្ហាពាណិជ្ជកម្មផ្សេងៗ។



**ការគាំទ្រការអនុវត្ត
កិច្ចព្រមព្រៀងសម្រួល
ពាណិជ្ជកម្ម**

គម្រោង SeT4SME នឹងគាំទ្រ ការអនុវត្តរបស់កម្ពុជាទៅលើវិធាននៃ កិច្ចសម្រួលពាណិជ្ជកម្មរបស់អង្គការ ពាណិជ្ជកម្មពិភពលោក ដែលតម្រូវឱ្យ ប្រទេសទាំងអស់ពន្លឿនដំណើរការនីតិ វិធីបញ្ជាក់ទំនិញពិសេស។

មាត្រា ទី៧.១៖ ដំណើរការនីតិវិធី គយមុនពេលការមកដល់នៃទំនិញ

មាត្រា ទី៧.៤៖ ការគ្រប់គ្រង ហានិភ័យ

មាត្រា ទី ៨.២៖ កិច្ចសហប្រតិបត្តិ ការរវាងភ្នាក់ងារនៅច្រកព្រំដែន

អត្ថប្រយោជន៍

តាមរយៈការបង្កើតឱ្យមាននូវតំណភ្ជាប់ឌីជីថលថ្មីមួយរវាងអគ្គនាយកដ្ឋានគយនិងរដ្ឋាករកម្ពុជា ជាមួយប្រៃសណីយ៍កម្ពុជា ហើយនិងការចាប់ផ្តើមជាមួយសមាគមសហគ្រិនស្ត្រីកម្ពុជា ក្នុងការកំទេចប្រឹងការចូលរួមរបស់ MSMEs ក្នុងការធ្វើពាណិជ្ជកម្មឆ្លងដែន គម្រោងនេះនឹង៖

- កាត់បន្ថយពេលវេលាលើនីតិវិធីបែបបទគយសម្រាប់កញ្ចប់ទំនិញខ្នាតតូច ដឹកចូល និងដឹកចេញតាមប្រៃសណីយ៍កម្ពុជា
- កាត់បន្ថយពេលវេលាលើនីតិវិធីបែបបទគយនៅប្រទេសគោលដៅ សម្រាប់កញ្ចប់ទំនិញផ្ទេរតាមតាមប្រៃសណីយ៍ ប្រទេសកម្ពុជា
- MSME និងធុរកិច្ចដឹកនាំដោយស្ត្រីទទួលបានប្រយោជន៍ពីការពលនៃក្នុងការដឹកកញ្ចប់ទំនិញ ចូលឬចេញតាមប្រៃសណីយ៍ ដោយសារអនុលោមភាពប្រព័ន្ធបញ្ជូនព័ត៌មានផ្នែកគយ និងសន្តិសុខ មុនពេលទំនិញកម្ពុជាចូលប្រទេសគោលដៅ(EAD)
- កាត់បន្ថយបន្ទុកចំណាយរដ្ឋបាល និងការធ្វើដំណើររបស់ធុរកិច្ចនាំចេញដែលជាMSME និងធុរកិច្ចដឹកនាំដោយស្ត្រី តាមរយៈការលើកកម្ពស់សមត្ថភាពភស្តុភារ និងដឹកជញ្ជូនរបស់ប្រៃសណីយ៍និងការប្រើប្រាស់ថ្នាលបច្ចេកវិទ្យាអនឡាញថ្មី

ការបង្កើននូវការរួមចំណែកលើការនាំចេញរបស់ MSMEs នៅកម្ពុជា ពី ១០% ទៅ ៣០% ដូចដែលមាននៅតាមបណ្តាប្រទេសក្នុងអាស៊ីអាគ្នេយ៍មួយចំនួន អាចបន្ថែមរហូតដល់ ៣,៥ ពាន់លានដុល្លារសហរដ្ឋអាមេរិក លើសេដ្ឋកិច្ចជាតិ ក្នុងមួយឆ្នាំ។

ដើម្បីចូលរួម ឬសម្រាប់ព័ត៌មានបន្ថែម សូមចូលទៅកាន់អ៊ីម៉ែល ឬគេហទំព័រខាងក្រោម
info@tradefacilitation.org www.tradefacilitation.org
 @GATFnews



ការវាស់វែង

យើងនឹងធ្វើការផ្តោតទៅលើការបង្កើតទិន្នន័យមូលដ្ឋាន (Baseline) មួយសម្រាប់ដំណើរការនីតិវិធីបញ្ចេញកញ្ចប់ទំនិញតាមប្រៃសណីយ៍នៅពេលចាប់ផ្តើមអនុវត្តគម្រោង បន្ទាប់មក យើងនឹងធ្វើការវាយតម្លៃជាចុងបញ្ចប់មួយដើម្បីសិក្សាវាស់វែងអំពីអត្ថប្រយោជន៍ដែលទទួលបានពីការអនុវត្តគម្រោង។

ពេលវេលា

គម្រោងនេះ ត្រូវបានរំពឹងទុកថានឹងប្រើរយៈពេលចំនួន ១៨ខែ ដោយដាក់ឱ្យដំណើរការក្នុងពេលរួមគ្នានូវសមាសភាគទាំងពីរ គឺទី១ ផ្តោតទៅលើតំណភ្ជាប់ប្រព័ន្ធឌីជីថល រវាងអគ្គនាយកដ្ឋានគយនិងរដ្ឋាករកម្ពុជា ជាមួយប្រៃសណីយ៍កម្ពុជា និង ទី២ ផ្តោតលើការអភិវឌ្ឍន៍ថ្នាលបច្ចេកវិទ្យាអនឡាញដោយសហការជាមួយសមាគមសហគ្រិនស្ត្រីកម្ពុជា។

តើវិស័យឯកជនអាចចូលរួមចំណែកបានតាមរបៀបណា?

យើងកំពុងស្វែងរក MSMEs កម្ពុជា មកចូលរួមជាមួយគម្រោងដើម្បីធ្វើអ្នកប្រើប្រាស់ជំហូរគេ និងជា «ជើងឯក» សម្រាប់វិធីសាស្ត្រពន្លឿននីតិវិធីបញ្ចេញទំនិញពីគយនេះ។

យើងជានិរន្តរ៍

យើងគឺជាដៃគូនៃស្ថាប័នរដ្ឋ និងឯកជនសម្រាប់ការរីកចម្រើនដែលបានមកពីផ្នែកពាណិជ្ជកម្ម យើងធ្វើការកំទេចបញ្ជូននៅក្នុងបណ្តាប្រទេសកំពុងអភិវឌ្ឍន៍ និងប្រទេសដែលមានការអភិវឌ្ឍតិចតួច លើការអនុវត្តកិច្ចព្រមព្រៀងសម្រួលពាណិជ្ជកម្មរបស់អង្គការពាណិជ្ជកម្មពិភពលោក។ គម្រោងរបស់យើង កាត់ផ្តាច់ខ្សែអាត់ក្រហម និងបញ្ចប់ការពន្យារពេលដែលត្រូវការចំណាយខ្ពស់នៅតាមព្រំដែន ដោយរៀបចំភាពជាដៃគូស្មើគ្នារវាងរដ្ឋាភិបាលជាមួយនឹងធុរកិច្ចគ្រប់ទំហំ ដើម្បីសម្រេចបាននូវកំណែទម្រង់ពាណិជ្ជកម្មនានាដែលបានកំណត់ទុក។ សម្ព័ន្ធសកលសម្រាប់កិច្ចសម្រួលពាណិជ្ជកម្មដឹកនាំដោយមជ្ឈមណ្ឌលសម្រាប់សហគ្រាសឯកជនអន្តរជាតិសភាពាណិជ្ជកម្មអន្តរជាតិ និង វេទិកាសេដ្ឋកិច្ចពិភពលោក ព្រមទាំងសហការជាមួយទីភ្នាក់ងារកិច្ចសហប្រតិបត្តិការអាស៊ីម៉ង់ (GIZ)។ យើងទទួលជំនួយពីរដ្ឋាភិបាលនៃសហរដ្ឋអាមេរិក កាណាដា អាល្លឺម៉ង់ និង ដាណឺម៉ាក។

ស្ថាប័នសាមី



សហប្រតិបត្តិការជាមួយ





ដៃគូគម្រោង

<p>ដៃគូជាមួយ</p> 	<p>សហការជាមួយ</p>      <p>សមាគមសហគ្រិនស្ត្រីកម្ពុជា CAMBODIA WOMEN ENTREPRENEURS ASSOCIATION</p>	<p>គម្រោងអនុវត្តដោយ</p> 
--	---	---